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Protokół nr XXXII/2013 

z XXXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 30 grudnia 2013 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 10.00 do 

12.05. W sesji udział wzięło 14 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości 

oraz 2 osoby zainteresowane obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 
1. Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy. 

2.  Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Zławieś Wielka na 

lata 2011 -2030 ( projekt nr 1) oraz uchwalenie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2014 r. 

(projekt nr 2). 

3. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r. (projekt nr 3), 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (projekt nr 4), 

3) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2014 r. (projekt nr 5), 

4)  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (projekt nr 6), 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w północno-zachodniej części miejscowości Górsk – Gmina Zławieś 

Wielka (projekt nr 7), 

6) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych 

w północno-wschodniej i centralnej części miejscowości Cegielnik, gmina Zławieś 

Wielka (projekt nr 8). 

4.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

5.  Wolne wnioski i zapytania. 

6.  Zamknięcie obrad XXXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

1. Sprawy organizacyjne 

1. Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXII sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 
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Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 14, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Przywitał przybyłych gości, wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, sołtysów, radnych oraz wszystkie osoby zainteresowane obradami. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił, aby z porządku obrad radni wykreślili projekt uchwały oznaczony nr 4 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza wnioski 

do porządku obrad.  

Robert Borzęcki – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokół z XXXI sesji Rady Gminy był dostępny na stronie internetowej i 

można było się z nim zapoznać w biurze Rady, znajduje się na sali obrad. Zapytał czy ktoś z 

radnych ma uwagi do protokołu. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został 

przyjęty przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się. 

2. Podjęcie uchwał: 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił skarbnika gminy o omówienie 1. projektu uchwały. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej opiniującą projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2011 -2030.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do omawianego projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się podjęto 

uchwałę Nr XXXII/231/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2011–2030 

 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu budżetu. 
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Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Odczytała opinię RIO w sprawie projektu budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2014 rok. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad uchwałą.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Jej zdaniem budżet jest dziełem autorskim jednej lub dwóch osób. Radni nie mieli możliwości 

przedyskutowania projektu. Jedynie mogli to zrobić na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Powiedziała, że nie może się na takie coś godzić, ponieważ im więcej osób tym więcej 

słusznych sugestii. Nie jest fachowcem od opracowywania budżetu, ale działania, jakie 

zostały podjęte można nazwać pójściem na łatwiznę. Zaciągając kredyt konsolidacyjny  

w wysokości 11 mln zł zostawia się tym spuściznę dla następnej rady gminy.  

Jest to rozwiązanie na tak zwany dzień dzisiejszy. Budżet można spiąć posiłkując się jakimś 

kredytem, czy też przekazując inwestycje do spółki tak jak to jest zrobione w naszym 

budżecie. A pamiętać należy, że Zakład  

Usług Komunalnych to spółka, w której 100 % udziałowcem jest gmina. 

 Wróciła do sesji z 29 sierpnia 2013 r., gdzie podjęto nieszczęsną uchwałę w sprawie 

podziału GOKiS-u przytoczyła rozmowę radnego Karczewskiego z wójtem cytując fragment 

protokołu sesji: 

„Jarosław Karczewski – radny Kolejny raz wyraził swoje zdanie, że nie popiera pomysłu 

podziału GOKiS-u. Jako przewodniczący komisji budżetowej zapytał, czy zmiana kierownika 

WDK na dyrektora niesie za sobą konsekwencje finansowe i jeśli tak to, jakie.(…)”  

„Jan Surdyka – wójt Odpowiedział, że po raz kolejny powtarza, że zmiana kierownika na 

dyrektora nie będzie miała żadnych skutków finansowych.(…)” 

Wracając do swojej wypowiedzi powiedziała, że analizując projekt budżetu gminy na 2014 

rok słowa wójta nie sprawdzają się. Ponieważ dotacja podmiotowa na kulturę została 

zwiększona o kwotę 110 tys. Zł w porównaniu z rokiem poprzednim. Dodała, że to nie są 

małe pieniądze dla naszego i tak skromnego budżetu. Kierując swoją wypowiedź do wójta 

powiedziała, że należy się nad tym zastanowić i nie można tak łatwo rzucać słów na wiatr, że 

nie będzie żadnych skutków finansowych. Radni otrzymali budżet na nowy rok, w którym 

okazuje się, że na kulturę zaplanowano o 100 tys. zł więcej niż na rok ubiegły. Stało się to już 

faktem i już tak zostanie, ale uważa, że jeżeli ktoś coś już powiedział to powinien 

podtrzymywać swoje słowa. Wyjaśniła, że nie kwestionuje całego budżetu, bo wie, że jest go 

ciężko spiąć w całość, a obserwatorom jest łatwo to krytykować. Uważa, że można było 

znaleźć inne mechanizmy, które spowodowałyby, aby nie zaciągać tak dużego kredytu 

konsolidacyjnego, przez co przedłużony zostanie termin spłaty tych wszystkich kredytów do 

2030 roku. Jej zdaniem można było w każdym paragrafie starać się poszukać jakiejś rezerwy 

żeby ten deficyt był coraz mniejszy. Niestety konsekwentnie będzie musiała głosować na nie, 

chociaż nie kwestionuje całego budżetu, a jedynie tylko paragraf, o którym mówiła. Kolejny 

raz zwróciła się do wójta mówiąc, że tak lekko nie można rzucać słów na wiatr.  

Jarosław Karczewski – radny  

Wyjaśnił, że radna Kutnik ubiegła go z tym tematem, bo nie omawiał go z nią. Powiedział, że 

w takim razie zapyta na temat środków zarezerwowanych w budżecie na szkołę muzyczną. 

Uważa, że kwota, jaka się tam znalazła jest bardzo wysoką sumą. Dodał, że wydatki na 
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oświatę są bardzo wysokie, i zapytał, dlaczego aż tak wysoką kwotę należy przeznaczyć na 

utrzymanie szkoły muzycznej.   

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła, że na szkołę muzyczną zarezerwowano kwotę 134 tys. zł na 4 miesiące 2013 roku. 

W tej chwili kwota w przeliczeniu na 1 miesiąc 2014 roku jest mniejsza niż przypadająca na 1 

miesiąc w 2013 roku. Dodała, że szkoła muzyczna dała o wiele większy plan finansowy niż 

ten, który faktycznie znalazł się w budżecie na 2014 rok. Wydatki związane są z tym, że 

szkoła ma taki cykl nauczania, że co roku będzie przybywało nowych uczniów. Od września 

2014 roku będzie nowa pierwsza klasa i stara klasa pierwsza stanie się klasą drugą. Przez 4 

lata programu szkoły będzie się ona rozrastać. Jednak należy dodać, że na prowadzenie szkół 

otrzymywane są dotacje z budżetu państwa i Pani Dyrektor szkoły Muzycznej twierdzi, że 

dotacja, jaką otrzyma szkoła w pełni pokryje wszystkie potrzeby.  

Jan Syrdyka – wójt 

Odnosząc się do wypowiedzi radnej Kutnik potwierdził swoje słowa, że podział GOKiS-u nie 

zwiększy budżetu na 2013 rok i faktycznie w 2013 roku nie zwiększano budżetu Ośrodków 

Kultury. Jeżeli chodzi o 2014 rok to wszystkie jednostki organizacyjne podległe urzędowi 

gminy dokonały wzrostu swoich wydatków. Dom Kultury w Górsku rozwija swoją 

działalność i potrzeba większych środków na jego utrzymanie. Ośrodki Kultury z Górska i 

Złejwsi Małej nie ograniczają się wyłącznie do wsparcia z budżetu gminy, ale również 

planują pozyskiwanie środków z dochodów własnych. Plan działań instytucji kultury jest 

bardzo duży, doszło wiele nowych sekcji w DK w Górsku, dodał, że bardzo go to cieszy i ma 

nadzieję, że nie będzie rywalizacji pomiędzy tymi ośrodkami. Rzeczą normalną jest, że nowy 

rok przynosi, ze sobą wzrost wydatków jak i dochodów w poszczególnych jednostkach. 

Budżet z 2013 roku różni się od budżetu na rok 2014 ponieważ koszty utrzymania rosną wraz 

z inflacją i nie ma innego wyjścia jak zwiększenie dotacji na poszczególne jednostki 

organizacyjne. Jeżeli środki przeznaczone na działalność Domu Kultury w Górsku byłyby 

pomniejszone to mógłby on nie poradzić sobie z wszystkimi zaplanowanymi zadaniami. 

Uważa, że DK Górsk idzie w dobrym kierunku i dobrze się rozwija.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji w październiku radni mieli możliwość 

zgłaszania wniosków do budżetu. W zaproszeniu na komisję znalazła się również taka 

informacja i tak samo jeszcze dzisiaj można dyskutować na ten temat. Zapytał, czy ktoś z 

radnych chciałaby jeszcze zabrać głos odnośnie budżetu na 2014 rok. Nikt z radnych nie 

zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 przeciwnym podjęto 

uchwałę Nr XXXII/232/2013 

w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2014 rok 

Poprosił Panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały nr 3. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do zmian w budżecie na 2013 rok. Nikt z radnych nie 

zabrał głosu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXII/233/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 rok 

Poprosił Panią Kierownik GOPS-u o omówienie uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2014 

rok. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że co roku uchwala się taki program na rok następny. Program na 2014 rok nie 

uległ dużej zmianie w stosunku do 2013 roku. Diagnoza, która jest załącznikiem do programu 

została uaktualniona o dane za 2013 rok. Omówiła ww. diagnozę. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, jakie kontrole przeprowadzała policja w zakresie przestrzegania przepisów ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i jak one wyglądały oraz kto kryje się pod słowem inni w 

przypadku osób przyjętych do izby wytrzeźwień. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że te dane ma z Izby Wytrzeźwień i ciężko jest się jej do tego odnieść, ponieważ 

nie wie, jaką klasyfikacje przyjmują i nie wie jak takie osoby są kwalifikowane.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Zapytała ile osób wezwanych na rozmowę motywującą w celu podjęcia leczenia 

odwykowego skorzystało z niej i z jakim skutkiem.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że będzie mogła odpowiedzieć na to pytanie przy składaniu sprawozdania z 

całego roku z działalności GOPS-u. 

Katarzyna Zielińska – radna 

Powiedziała, że w telewizji słyszy się o tym, że dziecko zostaje pobite w domu lub zdarzają 

się jakieś większe dramaty. Zapytała, jak GOPS kontroluje rodziny na terenie gminy i jak to u 

nas wygląda, aby nie dochodziło do takich dramatycznych sytuacji.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że w tym roku było jedno takie zdarzenie, po którym kobieta z dzieckiem 

została umieszczona w placówce. Po pobycie w niej wróciła na teren naszej gminy i niestety 

w domu doszło do sytuacji gdzie dziecko było wśród pijanych osób, o czym zawiadomiono 

policję. Dziecko w trybie interwencyjnym zostało zabrane. GOPS złożył do sądu 

zawiadomienie o tej sytuacji. Dziecko przebywa w tej chwili w rodzinie zastępczej.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Powiedziała, że rozumie z tego, że GOPS kontroluje takie sytuacje i na terenie naszej gminy 

nie dojdzie do zdarzeń, o jakich słyszy się z telewizji.  
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Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że GOPS stara się monitorować i sprawdzać takie rzeczy. Nigdy nie zostawia 

niesprawdzonych informacji samych sobie. Kiedy zgłoszono anonimowo pobicie dziecka 

GOPS również interweniował i rodzina pozostaje pod stałą kontrolą. Powiedziała, że 

komendant policji w Chełmży wyraził chęć spotkania się w sprawie omówienia procedury 

odbierania dzieci rodzinie przez policję w nagłych sytuacjach, kiedy np. po południu żaden 

pracownik GOPS-u nie może przy tym uczestniczyć.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Poprosiła o poinformowanie radnych o wynikach tych rozmów.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, czy kierownik GOPS jest w stanie teraz odpowiedzieć na pytanie ile osób 

uzależnionych od alkoholu było w 2012 roku, ile osób pijących szkodliwie alkohol było w 

2012 roku a ile jest na dzień dzisiejszy.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że sprawdzała to i dane procentowo praktycznie się nie różnią.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Zadała takie pytanie, ponieważ uchwałę w sprawie programu profilaktyki podejmuje się co 

roku. Zapytała, czy nie warto byłoby się pokusić, żeby suche liczby, które zostały 

przedstawione pokazać na diagramach w porównaniu do poprzednich lat, pomogłoby to 

jaśniej przedstawić radnym ten temat. Wyjaśniła, że jest to tylko jej sugestia.   

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że sprawdzała te dane i tendencja jest stała.  

Henryk Lizak – radny  

Zapytał jak odbywają się działania profilaktyczne dla młodzieży i dzieci.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odpowiedziała, że głównie zajęcia odbywają się w świetlicach socjoterapeutycznych. 

Poinformowała radnych, że otworzono nową świetlicę w Cichoradzu, na którą pomieszczenia 

udostępnił Pan Kowalski.   

Jarosław Karczewski – radny  

Zapytał ile osób zostało skierowanych na leczenie i jakie to przyniosło skutki.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Powiedziała, że nie ma takiej informacji, ale spróbuje to sprawdzić.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Ogłosił 10 minut przerwy.  

Wznowił obrady po przerwie. 
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Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wyjaśniła, że w chwili obecnej nie może podać dokładnych danych, może je podać dopiero, 

kiedy będzie omawiane sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. W przerwie sprawdziła i wie, że do sadu zgłoszono 6 wniosków o 

leczenie przymusowe. A 7 osób zmotywowano i dobrowolnie zgłosiły się one na leczenie w 

Czerniewicach.  5 osób zdecydowało się na leczenie dojazdowe w Toruniu na ul. Bydgoskiej. 

10 osób korzysta z rozmów indywidualnych u terapeutki przyjmującej w każdy czwartek w 

GOPS-ie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, kto z radnych ma jeszcze pytania do tej uchwały. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXII/234/2013 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na 2014 rok 

 

Porosił o omówienie projektu uchwały nr 6. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśnił, że chodzi o drogi gminne, którym należy nadać kategorię drogi gminnej. 

Propozycja, jaka znalazła się w uchwale została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd 

Powiatu Toruńskiego. Po podjęciu uchwały trafi ona do Urzędu Marszałkowskiego, który 

nada każdej drodze odpowiedni numer. Wyjaśnił, że każda droga znajduje się na działce 

należącej do urzędu gminy i jest oznaczona, jako droga, ale nie należy do kategorii drogi 

gminnej, dlatego ta uchwala pozwoli na to, aby wszystkie działki oznaczone, jako drogi 

sklasyfikować do kategorii drogi gminnej i nadać im odpowiednią numerację. W przeszłości 

już odbyło się coś podobnego i ok. 100 dróg zostało już odpowiednio sklasyfikowanych.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają uwagi do przedstawionej uchwały. Nikt z radnych nie miał uwag.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXII/235/2013 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

 

Poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Projekt uchwały dotyczy przeznaczenia terenu w miejscowości Górsk znajdującego się w 

okolicy bloków. Chodzi o budowę miejsca sakralnego przez Zgromadzenie Św. Michała 

Archanioła. Uchwała ta jest kontynuacją już wcześniej podjętych uchwał.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do projektu tej uchwały.  

Małgorzata Kutnik - radna 
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Zapytała, czy wyjaśniona została kwestia liczby miejsc parkingowych, o których mowa w 

uchwale.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że nie jest w stanie w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że górna granica nie została określona, więc jego zdaniem zapis nie stanowi 

problemu. Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu odnośnie projektu uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się podjęto 

uchwałę Nr XXXII/236/2013 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w północno-zachodniej części miejscowości Górsk – Gmina Zławieś Wielka 

 

Poprosił o omówienie ostatniego projektu uchwały. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśnił, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego gminy jest zgodny ze studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 

Przystąpiono do zmiany planu, w wyniku tego powstał nowy plan, w którym określono nowe 

kategorie przeznaczenia terenu. Na podstawie załączonych do uchwały map przedstawił 

radnym lokalizację omawianego obszaru.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do uchwały. Nikt z radnych nie zabrał 

głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXII/237/2013 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych 

w północno-wschodniej i centralnej części miejscowości Cegielnik, gmina Zławieś 

Wielka 

Poprosił wójta o przedstawienie informacji o pracy między sesjami.  

Ad. 4 Informacja o pracach wójta miedzy sesjami.  

Jan Syrdyka – wójt 

Przedstawił radnym prace między sesjami. Informacja w załączeniu do protokołu.  

Jarosław Karczewski – radny  

Zapytała o ustalenia, jakich dokonano na spotkaniu dotyczącym odbioru odpadów z 

cmentarzy.  

Jan Syrdyka – wójt 

Odpowiedział, że ze strony gminy jest propozycja obniżenia cen za wywóz odpadów z 

cmentarzy. Dodał, że nie dziwi się księżom, ponieważ nigdy nie płacono za wywóz odpadów. 

Zakład Usług Komunalnych również przychyla się do pomocy parafiom, ale niestety ma to 

odzwierciedlenie w kosztach za inne usługi. Wszystko kosztuje i nie ma możliwości nie 
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płacenia, ponieważ ktoś będzie musiał pokryć te zobowiązania. Prezes ZUK poinformował, 

że parafia musi zapłacić, chociaż kwotę, jaką wysypisko w Toruniu pobiera za 1 tonę 

odpadów, a transport nie będzie wliczany w koszta. ZUK wyposaży cmentarze w dodatkowe 

pojemniki na segregację, a zadaniem księży będzie zmobilizowanie parafian do segregacji. 

Dzięki segregacji uda się obniżyć koszty.  

Wiesław Kazaniecki – prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że wójt już chyba wszystko powiedział w tym temacie. Wyjaśnił, że stopniowo 

mieszkańcy nauczą się segregować i ma nadzieję, że wpłynie to w znacznym stopniu na 

obniżenie stawek za wywóz odpadów. Dodał, że trwają rozmowy. Trzeba rozmawiać na ten 

temat, aby system dobrze funkcjonował.  

Jarosław Karczewski – radny  

Uważa, że rozmowa z mieszkańcami jest najważniejsza, ponieważ każdy korzysta z 

cmentarzy i jeśli wszyscy nauczą się segregacji to wpłynie to dobrze na wszystkich i dla 

wszystkich będzie lepszym i tańszym rozwiązaniem.  

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że jego zdaniem księża powinni podzielić się zyskami z cmentarzy, ponieważ 

pobierają za pochówek, za pomnik, a środki te można przeznaczyć na dbanie o cmentarz. W 

interesie księdza jest nauczenie parafian segregacji, bo to on jest zarządcą cmentarza.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Uważa, że nie będzie to ciężka walka z proboszczami naszych parafii, ponieważ ksiądz na wsi 

jest autorytetem, a ludzie tworzą jedną wielką rodzinę. Jeżeli ksiądz z ambony powie, że 

należy segregować to parafianie się dostosują.  Poprosiła o przybliżenie tematu odnośnie 

odzyskiwania VAT-u.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła, ze podpisano umowę z firmą, która zajmuje się odzyskiwaniem VAT-u. Z usług 

tej firmy korzysta bardzo wiele jednostek. Największym problemem jest odzyskiwanie VAT-

u z projektów unijnych. Firma ma swoich radców prawnych, którzy będą sprawdzać rożne 

możliwości już od roku 2009.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, jaki jest to koszt dla gminy za usługi tej firmy. Gmina ma swoich radców prawnych 

i trzeba się zastanowić, czy niepotrzebnie nie będą wydawane pieniądze.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Powiedziała, że firma będzie brała pewne wynagrodzenie od kwoty, którą uda jej się 

odzyskać, dlatego na razie trudno jest powiedzieć, jaka to będzie wartość.   

Ad. 5 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, o piśmie, które wpłynęło do Rady Gminy od Pana Sławomira 

Wiśniewskiego odnośnie ustanowienia drogi koniecznej.    
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Małgorzata Kutnik - radna 

Poprosiła o ksero tego pisma, powiedziała, że sprawa ta toczy się już od wielu lat. Wie, że 

gmina popełniła jakiś błąd czy z opóźnieniem wysłała pewne dokumenty i chciałaby się z nim 

zapoznać. Poprosiła o przedstawienie nowego przewodniczącego Klubu Radnych, ponieważ 

nie jest zapraszana na posiedzenia. Zaocznie została wyrzucona z Klubu i chciałaby poznać 

nowego przewodniczącego.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że przewodniczący nie został jeszcze wybrany.  

Jerzy Dudzic – radny 

Złożył interpelacje dotyczącą administrowania boiskiem przy ZS w Górsku, naprawy lampy 

przy przystanku autobusowym w okolicy Domu Kultury w Górsku oraz poprosił o 

rozpatrzenie możliwości ustawienia tymczasowej toalety przy Kościele w Górsku w związku 

z pracami remontowymi w budynku po byłej szkole.  

Ad. 6 Zamknięcie obrad XXXII sesji rady Giny Zławieś Wielka 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że odpowiedź zostanie udzielona. Nikt więcej nie zabrał głosu w wolnych 

wnioskach. Przewodniczący złożył wszystkim życzenia na nowy rok i o godzinie 12.05 

zamknął obrady XXXII sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Sylwia Sypek               Piotr Pawlikowski 
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